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Naslov: Gostovanje Vladimira Božoviæa povodom simpozijuma u Albahu u Austriji

Voditelj:

Naš gost je Vladimir Božoviæ, generalni inspektor Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije. Povod za vaše gostovanje u
našoj emisiji je nedavni boravak na politièkom simpozijumu u Albahu, u Austriji. Šta je bila tema skupa?

Vladimir Božoviæ, generalni inspektor Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije:

Pa, tema ovogogodišnjeg skupa na Evropskom forumu u Albahu, bila je pod nazivom "Traganje za izvesnošæu i
bezbednošæu", dakle, najviše se govorilo o izazovima bezbednosti u Evropi, o stanju ljudskih prava, o izazovima
teroristièkih akata koji mogu zapretiti Evropi i celom svetu i naravno, radi se o jednom veoma znaèajnom i prestižnom 
skupu, koji je ustanovljen još daleke 1946. i predstavlja neku preteèu uopšte u evropskoj intelektualnoj ideji.

Voditelj:

Na marginama ovog simpozijuma, vi ste imali priliku da se susretnete sa brojnim evropskim zvaniènicima, najviše
interesovanja javnosti, izazvao je vaš susret sa A. Èekuom, o èemu svedoèe i ovi novinski èlanci organizatora. Kako je
protekao taj skup, u kakvom tonu?

Vladimir Božoviæ, generalni inspektor Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije:

Pa, dosta je atmosfera bila napeta i nervozna kako Albah News, glasilo foruma i prenosi, mada u vrlo korektnom tekstu, u
jednoj atmosferi, u kojoj je organizator u neformalnom delu pokušao da predstavi potpuno iskrivljene èinjenice i podatke
od 1989. pa na ovamo, gde je praktièno okrivljenja Država Srbija i srpski narod za sve što se tamo dešavalo i pokušaj
nekakvog verifikovanja uloge tadašnjeg komandanta OVK-a, Èekua, a onda je nakon te uvodne reèi gospodin Èeku uzeo
reè u nekom petnaestominutonom razgovoru i obraæanju, govorio kako su ispunjeni svi standardi, kako je sve u redu, a
vidimo kakve su slike, kako je na Kosmetu i da je potrebno, da se Kosovo što pre proglasi nezavisnim, da ono nije deo
Srbije, da nikad nije bio deo Srbije itd. Ja sam naravno, ustao i prvo organizatoru uz uvažavanje gospodina Busa, kaji me
je i pozvao na tu tribinu, rekao da, nije korektno zastupljeno vremenski, stavovi dve delegacije, da ja pre svega moram
ukazati, da nije taèno. Bio sam, moram priznati i malo zaèuðen, da sam mislio da su prošla ta vremena takvog
fabrikovanja èinjenica i podataka. To je bila i tema drugog dana na simpozijumu, gde se govorilo o ulozi medija, gde sam
ja govorio o ulozi medija u raspadu bivše Jugoslavije, dogaðajima na Kosmetu, gde se prelazila ta profesionalna granica i
crta i prelazilo se u propagandu, no da se vratimo skupu. Ja sam izneo veæ poznate stavove državnog pregovaraèkog
tima, da je Kosovo i Metohija neodvojivi deo Srbije, da je ona uvek i bila deo Srbije, da nisu taèni navodi premijera
kosovskih privrednih institucija, Èekua, da su stvroreni uslovi, da na KiM nema normalnih uslova za život, nema slobode
kretanja, nema bezbednosti, nema povratka, nema dakle ni jednog od onih preduslova koji su bili za obavezu da ih stvori
meðunarodna misija od dolaska 1999. godine i onda su u samom daljem ...

Voditelj:

Vi ste li imali priliku da razgovarate i sa predsednicom albanskog parlamenta.

Vladimir Božoviæ, generalni inspektor Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije:

Jeste, gospoðicom, ili gopoðom Žozefinom Topali, gde sam joj takoðe ukazao, na po meni neprihvatljive stavove njihove
države, zvaniènika Albanije, da Kosovo mora biti nezavisno, što predstavlja direktno mešanje u unutrašnju stvar RS, da
nije dobro za meðunarodne odnose izmeðu Srbije i Albanije i da jednostavno stavovi o neprirodnim granicama, okruženju
Albanije su veoma štetni. Naravno, kosovskog premijera sam upitao, ako on kaže da Kosovo nije deo Srbije, zašto ga
traže od Srbije? Zašto pregovaraju sa Srbijom? Onda sam ga pitao vrlo direktno, da li on se oseæa lièno odgovornim  za
mnogobrojne zloèine koje je poèinila ... vojska Kosova dok je on bio komandant i ukazao na one poteze koje smo mi
uradili. On je rekao odmah, da je bilo zloèina posle '99. ali da su mnogobrojni zloèini i najveæi u stvari bili, onda pre, da je
za sve kriv Miloševiæev režim, na šta sam mu ja replicirao, da istorija Srbije ne poèinje od Slobodana Miloševiæa, nego da
je mnogo starija i da ti argumenti jednostavno ne mogu da budu prihvaæeni.

Voditelj:

Interesantno je i gledište sudije Haškog tribunala sa kojim ste razgovarali baš o toj krivici Slobodana Miloševiæa.

Vladimir Božoviæ, generalni inspektor Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije:

Da, veoma je bilo, da kažem, za nas znaèajno, što je to na tako jednom prominentnom javnom meðunarodnom skupu
sudija Haškog tribunala iz Nemaèke izneo stav, da je Slobodan Miloševiæ u formalno pravnom smislu umro kao neosuðen
èovek, a i da se to nije desilo, da je krivica koju utvrðuje Haški tribunal individualna, da se ne može nikako govoriti o krivici
bilo kojeg naroda, bilo koje države, veæ da je krivica individualna i pojedinaèna i to je takoðe, mislim gospodin Èeku
zamerio kao što vidimo sad iz stavova gospoðe Karle del Ponte, s obzirom da je izjava specijalnog predstavnika Martija
Ahtisarija za pregovore baš došla u aktuelnom trenutku održavanja politièkog simpozijuma na evrospkom skupu u Albahu i
bila je jedna od vrlo znaèajnih tema, jer sam ja takoðe sve  znaèajne i relevantme sagovornike pitao, da li oni dele to 
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mišljenje? Moram da izrazim zadovoljstvo, što su svi zaista rekli da, pa èak i gospoða Topali, predsednica Parlamenta
Albanije, da su to neprihvatljivi stavovi, da ne može ni jedan narod biti kriv, nego da se može raditi o individualnoj krivici i
ono što je znaèajno, kada je na drugom danu politièkog simpozijuma izlagao gospodin Èeku, kada sam mu ja   nabrojao
sve zloèine od Staro Gradskog, Obiliæa, ubistva srpske dece i do najnovijeg teroristièkog napada na jedan objekat u
Kosovskoj Mitrovici, on je priznao, da je to što gospodin Božoviæ kaže taèno, ali da je zloèin eto zloèin i da su se èinili
zloèini i pre i da je Kosovo spremno da bude nezavisno i da je, što je vrlo zanimljivo, s obzirom na temu dakle, "traganje
za izvesnošæu i bezbednošæu", on rekao, da je najveæi problem na KiM neizvesnost. To što se ne znam šta æe biti status, i
što je ohrabrujuæe po nama, što se nije videla neka sigurnost u njegovom izlaganju i ubeðenost u to, nego je vrlo,vrlo se
moglo osetiti jedna baš prava neizvesnost kod njega, što daje nama jednu celokupnu dakle, snagu da su argumenti koje
iznosi srpska strana, u skladu sa meðunarodnim pravom, meðunarodnim standardima koje poznaje današanji
demokratski svet i da jednostavno ne može se govoriti o kidanju i otimanju dela države jedne suverene države.

Voditelj:

Osim o kršenju ljudskih prava i buduæem statusu Kosova, govorilo se i vi ste diskutovali, o reformi bezbednosnog sistema
u Srbiji i istakli ste, da Srbija nije iskoristila šansu koju je imala nakon demoktratskih promena. Koja je manjkavost?

Vladimir Božoviæ, generalni inspektor Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije:

Ja sam bio da kažem, veoma iskren i u svojim izlaganjima sam se trudio da govorim stavove koji su zaista takvi, realni, a
ne koji æe se nekome politièki dopasti. Mislim da je jedna od najveæih grešaka, novih demokratskih vlasti posle 5. oktobra,
što nisu dovoljno  reformisali celokupni sektor bezbednosti, kada kažem to, onda mislim i na MUP, BIA, vojne službe
bezbednosti što nam se obilo o glavu i ovim prekidom pregovora sa EU i što nisu otvoreni tajni dosijei. Podsetio sam ih na
predlog dakle, SPO-a i stranke ministra spoljnih poslova, gospodina Draškoviæa, o otvaranju tajnih dosijea, dakle dosijea
Tajne policije koji takoðe nisu otvoreni i što bi nam sve ukupno mnogo poboljšalo i pomoglo u toj neophodnoj reformi
sektora bezbednosti i naišao sam na jedan da kažem, veoma korektan i dobronameran stav evropskih zvaniènika od
gospoðe Ursule Plasnik, šefa austrijske diplomatije, gospoðe Benito Perero Vagner kao evropskog komesara i èini mi se
jednu pozitivnu promenu koja provejava, da se iz politike uslovljavanja preðe u politiku partnerskih odnosa.

Voditelj:

Upravo sam to htela da vas pitam. Rekli ste da je jedna od tema bila i inform
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